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Tegnap délelőtt a megyei 
pártszékházban dr. K o m ó c s i n  
M ih á ly ,  az MSZMP KB tag
ja, a m egyei pártbizottság 
első titkára fogadta S t r a u b  
F. B r ú n ó  akadém ikust és  
köszöntötte a jeles tudóst 70. 
születésnapja alkalmából. Az 
esem ényen ott volt d r .  K o n c z  
J á n o s ,  a  m egyei pártbizott
ság titkára, L á n g  I s tv á n ,  a 
Magyar Tudományos Akadé
m ia főtitkárhelyettese, A l
földi L a jo s ,  a  Szegedi Bioló
giai Központ főigazgatója, 
G u ly á s  A n n a , a  biológiai 
központ párttitkára.

A délelőtt folyam án a Sze
gedi Biológiai Központban 
„SZBK-napok, 1983” cím m el 
háromnapos tudományos elő
adássorozat kezdődött. A ta
nácskozás m egkezdése előtt 
ünnepélyes keretek között 
köszöntötték Straub F. Brú
nó akadémikust.

Az esem ényen m egjelent 
d r .  A n t a l f f y  G y ö r g y  egyete
mi tanár, a  m egyei pártbi
zottság képviseletében dr.  
S z é k e l y  S á n d q j ,  a  városi 
pártbizottság titkára, dr.  
S z ő k e f a l v i - N a g y  B é la  aka
démikus, a Szegedi Akadé
m iai Bizottság elnöke, B o g 
n á r  R e z s ő  akadémikus, a 
Debreceni Akadém iai Bi
zottság elnöke.

Először Alföldi Lajos kö
szöntötte az ünnepeltet, m él
tatva munkásságát, kiem elve, 
hogy az ő elképzelései alap
ján született meg a biológiai 
központ, ■ otthont adva és ku
tatási lehetőséget terem tve a 
hazai biológiai tudományok
nak. Ezt Követően emlékpla

kettet nyújtott á t Straub F. 
Brúnónak.

A Magyar Tudományos 
Akadémia nevében Láng Ist
ván köszöntötte a kiváló  
szaktekintélyt. Elsősorban 
tudományos érdemeiről szó
lott, és k iem elte sokoldalú  
szervezői -tevékenységét is, 
méltatva, m int több generá
ció tanítómesterét.

F lé r k ó  B é la  akadémikus, 
az MTA biológiai tudom á
nyok osztályának vezetője 
azt hangsúlyozta, hogy Stra
ub F. Brúnó rendkívül sokat 
tett azért, hogy hazánkban' 
kellőképpen fejlődtek a bio
lógiai tudományok, és az itt 
született tudományos ered
mények igazolták fáradha
tatlan kutatómunkáját.

A m eleg szavakért az ün
nepelt mondott köszönetét, 
hangsúlyozva, a  fiatal kuta- 
toknak a tudományos mun
kában és közéletben egy
aránt részt kell venniük, 
csak így érzékelhetik a leg
fontosabb feladatokat.

Ezután Straub F. Brúnó 
m egnyitotta az SZBK-napok 
rendezvénysorozatát, am ely
nek keretében d r . V e n e t i a n e r  
P ál,  a biológiai tudományok 
doktora, a Biokémiai Intézet 
igazgatója egy m agyar ta
lálmányról tett bejelentést. 
Eszerint génsebészeti eljá
rással m egszületett az első 
olyan kutatási eredmény, 
m elynek kizárólagos célja a 
gyakorlati alkalmazás volt. 
A biológiai központban si
került előállítani egy olyan  
baktérium törzset— négyéves 
kutatómunkával — , amely 
az emberi inzulin term elésé
re alkalmas. Jelentősége: ha
zánk eddig állati eredetű in 
zulint vásárolt súlyos valu
táért. Emberi inzulint pedig 
csak Amerikában készítenek. 
A fölfedezés lehetővé teszi, 
hogy az ipar, a Kőbányai 
Gyógyszerárugyár, 'am ely tá
mogatta a kutatást, realizál
ja majd a mostani eredmé
nyeket.

Dr. Borecz János látogatása 
megyéoltbea

Tegnap, szerdán m egyénk
be látogatott d r .  B e r e c z  J á 
nos ,  az MSZMP KB tagja, a 
Népszabadság főszerkesztője. 
Szegeden, a m egyei pártbi
zottságon fogadta d r .  K o m ó 
c s in  M ih á ly ,  az MSZMP KB 
tagja, a m egyei pártbizottság 
első titkára, majd m egbeszé
lést folytattak a tájékozta

táspolitika m egyei összefüg
géseiről, feladatairól.

Dr. Berecz János Szegeden, 
az SZMT székházában elő
adást tartott szákszervezeli 
tisztségviselőknek, aktiv is
táknak A  politikai tájékoz
tatás fő* feladatai napjaink
ban címmel.

Elkészült és tegnap, szer
dán délelőtt bemutatták az 
Ásotthalom, Iroda sori szociá
lis foglalkoztató intézet új 
pavilonját, m elyre a  rokkan
tak nemzetközi évében (1981- 
ben) összegyűlt pénzből 2 
m illió forintot fordítottak. A 
bemutatóra m eghívottak  
előtt dr .  R ó z s a  J ó z s e f ,  a m e
gyei tanács vb egészségügyi 
osztályának vezetője elm on
dotta: ezzel az új 23 férő
hellyel 120-ra em elkedett 
m egyénkben a társadalmi 
összefogássá! létesü lt szociá
lis otthoni férőhelyek szá
ma. A felnőttvédelm i szociá
lis gondosko’dás állam i fe l
adatainak megoldásában je
lentős részt vállalnak a tár
sadalmi 'szervek: a HNF m e
gyei bizottsága, a Vöröske
reszt m egyei szervezete és 
az SZMT. A szociális intéz
m ények felújításában, kor
szerűsítésében és férőhelyei
nek bővítésében 1974-től igen 
sok munkaterületről * jelent
ke siek társadalmi munkára. 
Eddig összesen 14 m illió fo
rint értékű társadalmi m un
ka eredményeképp — v i
szonylag kisebb társadalmi 
ráfordítással — 87 szociális

otthoni férőhely valósult 
meg terven felül.
Az Ásotthalom, Iroda sori el

néptelenedett tanyai iskolát 
1977-ben kapta meg az
egészségügy, hogy azt szo
ciális intézm énnyé alakítsa  
át. Ennek m egtervezésében és 
kivitelezésében ugyancsak  

, széles körű társadalmi mun
ka bontakozott ki, melyben  
tanácsi dolgozók vettek,
részt. A szociális foglalkoz
tató intézet — m int ism ere
tes — 1979 januárjában kezd
te meg m űködését 27 hellyel.

A bemutatón S z a b ó  G.  
L á s z ló ,  a m egyei tanács e l
nökhelyettese, G a r a in é  C s a 
n á d i  M á r ia ,  a m egyei párt- 
bizottság munkatársa és F ü-  

• lö p  L á s z ló ,  a mórahalmi vá
rosi jogú nagyközségi párt- 
bizottság első titkára m eg
köszönte valam ennyi közre
működő munkáját. Részt 
vettek az esem ényen: M o l 
n á r  S á n d o r ,  a HNF megyei 
titkára és P á d á r  L á s z ió n é ,  a 
Vöröskereszt m egyei titkára, 
valam int Mórahalom ■ és 
Ásotthalom párt- és állami 
vezetői, akik elism eréssel 
szóltak a látottakról.

B. GY. GY.

Oj tagok a testületekben és munkabizottságokban 
Az idei munkaprogram jóváhagyása

Pártliizottsági ülés Szentesen

Városavató
ünnepségek

( F o l y t a t á s  a z  1. o ld a lr ó l . )

ját és fejlődését C s u h a  J ó 
z s e f  tanácselnök idézte fel.

Ezután Havasi Ferenc kö
szöntötte az új város lakó
it. Elism eréssel szólt arról, 
Hogy Dorogon már a század 
elején erős m unkásbázis 
volt, s a várossá válás alap
jait is a munkások hozták 
létre. Lakossága nemcsak  
szem lélője, hanem  aktív ré
szese, kezdem ényezője volt 
a  település fejlődésének. 
Olyan körülm ényeket alakí
tottak ki, am elyben ottho
nuknak érezhetik lakóhelyü
ket. A dorogiak értékterem 
tő társadalmi munkája azt i 
bizonyítja, hogy m egválto
zott az emberek gondolko
dásmódja, jó lokálpatrióták
ként törődnek lakóhelyük  
gondjaival, szépítésével és 
fejlesztésével — m ondotta i 
Havasi Ferenc, majd átadta! 
a várossá nyilvánítást ta 
núsító oklevelet Csuha Jó
zsef tanácselnöknek. (MTI)

Tegnap délután ülést tar
tott a szentesi városi párt- 
bizottság. A testület m un
kájában részt vett G y á r f á s  
M i h á l y ,  a m egyei pártbi
zottság titkára is. D ó c z i  
L á s z l ó  m egnyitója után ke
rült sor a  Politikai B izott
ság 1983. október 25-i ha
tározata alapján a városi 
párttestület kialakítására. 
Ezzel kapcsolatban tartott 
tájékoztatót Gyárfás Mi
hály. ism ertetve a felsőbb  
pártszervek javaslatait. El
mondotta, hogy a politikai 
és közigazgatási irányítás
ban beállott változások ter
m észetszerűleg érintik
Csongrád m egye területét, 
ezen belül Szentest é s  a 
környező térséget is. A  
párt- é s  állam i testületek  
m indenütt ennek m egfelelő
en végzik /ezu tán  a  m unká
jukat. íg y  a szentesi városi 
pártbizottság politikai irá
nyításához tartozik ezentúl 
Szegvár, Nagymágocs, Fá- 
biánsebestyén, Árpádhalom, 
Derek egyháza és Eperjes. 
A pártbizottság 13, a  párt
végrehajtóbizottság két fő
vel bővül, s  a  jövőben há
rom titkár irányítja a párt
munkát. Szükség van a 
m unkabizottságok tagjainak  
kiegészítésére és ugyanak
kor a pártapparátus is meg
em elt létszám m al látja el 
feladatait.

A  javaslatok alapján a 
városi pártbizottság a kö
vetkező elvtársakat koop
tálta soraiba: S z o m b a t h e l y i  
P á l .  P u s k á s  L á s z ló ,  K o v á c s  
J á n o s n é ,  N a g y  J á n o s ,  V í g h  
J á n o s n é ,  N a g y  J ó z s e f ,  K e c s 
k e m é t i  S z .  K á l m á n n é ,  L u t z  
A n t a l n é ,  B e r t u s  P á l .  V a r j a s  
B é lá n é ,  N a g y  A n d r á s ,  T ö 
r ö k  F e re n c ,  d r ,  C z a b a r k a  
J á n o s .

L a b á d i  S á n d o r  első titkár 
m ellett a  városi pártbizott
ság 'titkárának választották  
P u s k á s  L á s z l ó t  és D ó c z i  
L á s z l ó t .  A  párt-végrehajtó- 
bizotjtság két új tagja K o 
v á c s ,  J á n o s n é  A s  B e r t u s  P á l  
lett,' A  továbbiakban a tes
tü let saját kérésükre és 
érdemeik' elism erésével fe l
m entette vb-tagságuk alól 
C s o r b a  G y ö r g y ö t  é s  K u r u c z  
M á r to n t .  Ezután került sor 
a különféle munkabizottsás 
gok kiegészítésére, és egyes 
m unkabizottságok elnökei
nek és titkárainak jóváha
gyására. A  m unkabizottsá
gok új tagjai lettek: N a g y  
J á n o s ,  P á s z t i  I m r é n é .  L é v a i  
G y ö r g y ,  N a g y  J ó z s e f ,  B á 
r á n y  I s tv á n ,  F ö ld i  J ó z s e f ,  
B á r d o s  K lá r a ,  K e c s k e m é t i  
S z .  K á l m á n n é .  V í g h  S á n 
d o r ,  R ó z s a v ö l g y i  A n d r á s n é ,  
d r .  R e m z s ő  J ó z s e f ,  S z a b ó  
Z o l tá n .  G a r a i  Sz .  B á l in t ,  
T ö r ö k  F e ren c .

Ezután következett az 
1983. év i munkaprogram

végrehajtásának értékelése,
a pártbizottság 1984. évi 
munkaprogramjára. illetve  
a testületi ülések tervére 
vonatkozó javaslat m egvita
tása. Labádi Sándor, a té
ma előadója szóbeli kiegé
szítést fűzött az előzetesen  
írásban kiadott anyaghoz.

A  városban az elm últ évi 
m unkát a XII. kongresszus 
határozatainak végrehajtása  
jellem ezte. A  párt politiká
ja iránt változatlan a  biza
lom, ezt azonban m indig  
naprakész inform ációval és  
nyílt felvilágosítással kell 
erősíteni. A  város üzemei 
és vállalatai a  m aguk mód
ján hozzájárultak a népgaz
dasági egyensúly m egtartá
sához. az életszínvonal vé
delm éhez. Továbbra is te l
jes a  foglalkoztatottság, és 
kielégítő a lakosság a lapel
látása, A z iparban növeke
dett az exportképesség, a  
mezőgazdaságban viszont 
átm eneti visszaesést okozott 
az aszály. A z építési ága
zatban továbbra is napiren
den van a szervezettség ja
vítása, a  közlekedésben az 
ütem esség fenntartása és a 
szállítások pontossága. 
Folytatódik a városi kór
ház korszerűsítése, a  ke
nyérgyár rekonstrukciója. 
A gazdálkodásban fel kell 
szám olni azokat a zavaró 
körülm ényeket, am elyek  
rajtunk múlnak. Tisztába 
kell lenni azzal, hogy a 
gazdasági egyensúly megtar
tása és az életszínvonal vé
delm e e  gyárim feladatnak  
a két oldala. Javítani kell 
a munkaerő-gazdálkodást. 
A pártszervek és  a  párt- 
alapszervezetek munkamód
szerüket igazítsák a  legidő
szerűbb gazdasági é s  politi
kai tennivalókhoz, a  m inél 
nagyobb hatékonyság és  
eredm ényesség érdekében. 
Tovább kell erősíteni a 
pártegységet, a  propaganda- 
munkában ugyancsak lépést 
kell tartani az új' igények
kel és körülm ényekkel. A  
politikai és közigazgatási 
irányításban bekövetkezett 
változásokkal párhuzamosan 
fejleszteni kell a  pártbi
zottság munkam ódszerét és 
m unkarendjét.

A vitában felszólaltak: 
S z a b ó  M i h á l y  (a Pankotai 
Állam i Gazdaság pártbi
zottságának titkára), Lóczi 
J á n o s  (az Árpád Tsz elnök- 
helyettese), D e l i  P á l  . (a 
Kontakta szentesi gyárának 
igazgatója). B a r a k o n y i  P é 
t e r  (a M ájus 1. Tsz dolgo
zója), P a p p  I m r e  (a vízm ű  
válla lat pártvezetőségének  
titkára), K iss A t t i l a  (Ba
rom fifeldolgozó Vállalat fő
mérnöke), D ó c z i  G á b o r  (a 
városi tanács elnöke). T a 
k á c s  I s t v á n  (a Term ál Tsz 
szb-titkára). A  felszólalók  
egyebek között szóltak ar

ról, hogy a zöldségterm esz
tés jó évet zárt; a  korai 
zöldiégitermesztési rendszer 
term elése közel 400 m illió  
forint értékű. A  Kontakta  
Gyár jelentősen növelte tő
kés exportját, viszont itt 
a z . érdekeltség még . nem ki
elégítő. akárcsak az im port
anyagok helyettesítésében. 
A korszerű energiafelhasz
nálás keretében rákapcsol
ták a  term álvizet az üzem  
fűtési rendszerére. Az idén  
valószínűleg a gyár export
ja meghaladja a 100 miÜiqt. 
Hamarosan bevezetik ■ a 40 
órás munkahetet, é s . m egfe
lelő intézkedések történtek, 
hogy a term elésben ne le 
gyen kiesés.

A Május 1. Tsz a külső 
segítség és  tám ogatás m el
lett saját kezdem ényezése
ket is tett az aszálykárok  
mérséklésére. A  vízm ű váll. 
lalat továbbra is fő  feladal 
tának tartja a lakossági 
szolgáltatások javítását. A  
Barom fifeldolgozó V állalat
nál értékesítési és tárolási 
gondok nehezítették a gaz
dálkodást, s ebbe „belese
gítettek” a rugalm atlan  
előírások is a  szállítási esz
közök felhasználását ille 
tően. Most m ár negyedéves 
bontás helyett egész évre  
adják a keretet az im port- 
alkatrészek, -anyagok vásár
lásához. é s  ez  kedvezőbb a 
korábbi helyzethez képest. 
A városi tanács munkájá
ban alapvető a lakosságot 
szolgáló intézm ények . mű
ködtetése, valam int az  élet- 
körülm ények és  ellátási 
színvonal m egtartása és  ja
vítása. Az idén fejlődik  az 
oktatási és egészségügyi há
lózat, m egfelelő telekkíná
latot biztosítanak a  lakóhá
zak építéséhez, és a  szociá
lis  gondoskodásban jobban 
figyelem be veszik  a rászo
rultságot.

A vitát Labádi Sándor 
foglalta össze, s egyben vá
laszolt a  kérdésekre is. 
Ezután a testü let elfogad
ta a beszám olót, illetve a  
testületi ü lések tervét, a  
vitában elhangzott észrevé
telekkel és kiegészítésekkel 
együtt. Jóváhagyták a ha
tározati javaslatot az 1984. 
évi munkaprogramra, m eg
határozták a pártalapszer- 
vezetek tennivalóit is. Be
jelentették, hogy az illeté
kes fórumok döntése alap
ján a volt járási pártbizott
ság és  tanácsi hivatal épü
letébe az elkövetkező idő
szakban a városi pártbizott
ság költözik, s it t  kapnak  
helyet más politikai és tár
sadalm i szervezetek is.

A csongrádi városi pártbizottság teg
nap. szerdán délután megtartott ülésén  
S e b e s t y é n  I s t v á n  titkár elnökölt. Részt 
vett a testü let munkájában P a p d i  J ó z s e f ,  
a m egyei pártbizottság titkára is. A  köz
igazgatás átszervezésével Csongrádhoz. 
m int körzetközponthoz tartozik Csanyte- 
lek  és Tömörkény község, ezért szükséges
sé vált a pártbizottság kiegészítése. Az el
hangzott javaslat alapján tagjai sorába 
kooptálta: A n t a l  J ó z s e f e t .  S z a b ó  Z o l tá n t ,  
G á l  J á n o s n é t .  H a lá s z  J á n o s n é t ,  H o r v á t h  
L a jo s n é t ,  M á r t o n  J á n o s t  és D a r á k  J ó z s e 
f e t .  Ezt követően a testü let a városi párt- 
vésrehai tóbizottság tagiává választotta  
M á r t o n  J á n o s t .  A  pártépítési és az agitá- 
ciós-propaganda m unkabizottság is új ta 
gokkal egészült ki.

A m egnövekedett létszám ú pártbizott
ság ezt követően dr .  S z u c s á n  S á n d o r  első 
titkárnak írásos előterjesztése és szóbeli 
kiegészítése - alapján m egtárgyalta . a 
Csongrád 1983. évi gazdaságpolitikai cél
jainak m egvalósításáról és az 1984. évi 
feladatokról szóló jelentést. A vitában  
részt vettek a nagyobb ipari és mezőgaz
dasági üzemek vezetői és párttitkárai is. 
Az élénk eszm ecserében valam ennyi gaz
dasági területről szó esett. K ö r ö s i  L á s z ló ,  
a FÜTŐBER csongrádi gyáregységének  
igazgatója — többek között a szocialista 
brigádmozgalomról; L o v á s z  L á s z ló ,  a

TBV igazgatója az export- és im porttevé
kenység ’összefüggéséről; P a p  I s tv á n ,  a 
MIRKÖZ gyáregysége párttitkára a vá l
lalati gazdasági m unkaközösségek jelen
tőségéről beszélt. B a k i  F e r e n c ,  a Csong
rádi Á llam i Gazdaság igazgatója hangsú
lyozta. hogy az elm últ nehéz, aszályos év  
m egfontolt gazdálkodósra int. de a mező- 
gazdasággal kapcsolatos növekvő terhe
ken könnyíteni szükséges. C s e r n u s  G y ö r g y ,  
a Kossuth Tsz. S z e r i  Lajosáé, az ÉLIKER 
párttitkára, valam int S z ö r f i  M ih á ly ,  a 
Városgazdálkodási V állalat igazgatója a- 
saiátos feladatokról beszélt. C s e p r e g i  
í já s z ló .  a töm örkényi A lkotm ány Tsz párt
titkára kiem elte, hogy a közigazgatási át
szervezés nem  más. „csupán” jobb m un
kát követel. N a g y  I m r e  csongrádi tanács
elnök a nem term előágazat néhány fon
tosabb kérdéséről szólt: a kereskedelem , 
a m űvelődés. a lakás- és ivóvízellátás 
gondiairól. a város dem ográfiai helyzeté
ről. valam int a járások m egszűnéséből 
adódó feladatokról. V a l l y o n  A l a d á r ,  a 
Batsányi János gim názium  igazgatója a 
középiskolák közelgő túlzsúfoltságára h ív
ta fel a figyelm et. Papdi József m egálla
pította: a jelentés és a v ita  reális opti
m izm ust tükröz a , „Hogyan kellene to
vábblépni?” kérdésére koncentrált. Végül 
dr. Szucsán Sándo.r foglalta össze a vitát.

CSÜTÖRTÖK,
1981. JANUÁR 13.

Bővült az ásotihafmi 
szociális foglalkoztató . . .  és Csiígraisn
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